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وزیر کشاورزی خبر داد؛
حل مشکل صادرات کیوی به هند در آینده نزدیک

وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه هدف ما بهره مندی از همه ظرفیت ها در 
حوزه تجارت کشاورزی است، گفت: به زودی مشکل صادرات کیوی به هند 

حل می شود.
در ماه های اخیر عدم پذیرش کیوی های صادراتی ایران از سوی هند به یکی از موضوعات 
مهم در حوزه کشاورزی شده است. بطوریکه در اوایل هفته جاری، رییس اتحادیه صادرکنندگان 
محصولات کشاورزی با ارسالی نامه ای به رئیس جمهور، خواستار ممانعت از واردات محصولات 

کشاورزی هند در مقابل اقدامات این کشور شد.
سیدجواد ساداتی نژاد، وزیر جهاد کشاورزی در پاسخ به این پرسش که آیا واردات موز از هند به 
دلیل توقف صادرات کیوی به این کشور انجام خواهد شد، اظهار داشت: ما با طرف هندی وارد 

مذاکره شده ایم و به زودی مشکل صادرات کیوی به این کشور را حل خواهیم کرد.
وی ادامه داد: هدف ما این است که از همه ظرفیت ها در حوزه تجارت کشاورزی بهره بگیریم. 

از همین روی تلاش داریم بازار هند را حفظ کنیم و این بازار را از دست ندهیم.
ساداتی نژاد با بیان اینکه تجارت در حوزه کشاورزی با همه کشورها جزو اهداف مهم ما است، 
گفت: تجارت در حوزه کشاورزی باید استمرار پیدا کند. تلاش و دغدغه ما در دولت سیزدهم 

این است که ساز و کارهای توسعه تجارت را فراهم و موانع پیش روی آن را برطرف کنیم.

وزیر راه و شهرسازی:
به زودی نقشه ترانزیتی قفقاز کاملاً تغییر خواهد کرد

وزیر راه و شهرســازی اظهار داشت: همچنین با مأموریت ویژه ای که به 
معاونین وزارتخانه داده شد، مشکل مسیر نوردوز به ارمنستان و کریدور قفقاز 

رفع و به زودی نیز نقشه ترانزیتی آن منطقه کاملاً تغییر خواهد کرد.
رستم قاسمی در پیامی در صفحه شخصی خود در فضای مجازی با اشاره به نتایج سفر اخیر 

به جمهوری آذربایجان، نوشت:
»ساخت پل استراتژیک آستاراچای یکی از دستاوردهای مهم سفر جمهوری آذربایجان بود؛ 
اتصال ایران به قفقاز، روسیه و شمال اروپا، قطعاً تحول بزرگی را در دیپلماسی حمل ونقل و اقتدار 
بین المللی ایران، به وجود خواهد آورد. قول داده بودم که هیچ راهی برای ایران بسته نخواهد ماند.
همچنین با مأموریت ویژه ای که به معاونین وزارتخانه داده شــد، مشکل مسیر نوردوز به 
ارمنستان و کریدور قفقاز رفع و به زودی نیز نقشه ترانزیتی آن منطقه کاملًا تغییر خواهد کرد. 
کسانی که در این خصوص شیطنت کردند بدانند هیچ راهی برای ما بسته نمی ماند اما پل های 

شکسته پشت سر آنها به سادگی ترمیم نخواهد شد.«

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد؛
پرداخت متمرکز سود سهامداران از طریق سامانه 

پرداخت گروهی در کوتاه ترین زمان
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: از طریق سامانه های پرداخت 
گروهی، سود سهامداران به صورت متمرکز و گروهی در کوتاه ترین زمان 
ممکن پرداخت و از رسوب منابع مالی در شرکت ها یا شرکت سپرده گذاری 

مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه )سمات( اجتناب می شود.
آیین رونمایی از »ســامانه پرداخت گروهی پارس« در سالن همایش های بانک پارسیان با 
حضور رییس سازمان بورس و اوراق بهادار، مدیرعامل بانک پارسیان، مدیرعامل شرکت سپرده 

گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه و جمعی از مدیران حوزه بورس و بانک برگزار شد.
مجید عشقی، رییس سازمان بورس و اوراق بهادار در این نشست، با اشاره به تغییرات سریع 
در بازار سرمایه طی ۲-۳ سال اخیر اظهار کرد: افزایش ذینفعان بازار سرمایه به حدود ۶۰ میلیون 
نفر، از جمله این تغییرات مهم بوده است. از این رو، زیرساخت های فعلی برای ارایه خدمات به 
این جامعه بزرگ سهامداری باید خیلی متفاوت با قبل شود؛ بنابراین، بازنگری در زیرساخت ها 

بیش از پیش ضروری و لازم به نظر می رسد.
او با اشاره به اینکه پرداخت سود نقدی یکی از موضوعات مهم است، تصریح کرد: در لایحه 
بودجه امسال، یک بند آمده است که پس از تصویب در صحن مجلس، پرداخت سود نقدی 
سهامداران از طریق سامانه سجام و به صورت متمرکز انجام می شود؛ بنابراین کل سود نقدی 

از سال آینده از طریق سجام پرداخت می شود.
به گفته رییس سازمان بورس، در شش ماهه دوم سال جاری، پرداخت سود نقدی سهامداران 
نسبت به ۶ ماهه نخست سال سرعت و شتاب بیشتری داشته و بیش از نیمی از شرکت های 

بورسی از طریق سامانه سجام اقدام به پرداخت سود به سهامداران خود کرده اند.
وی افزایش سرمایه از محل آورده نقدی را از دیگر دغدغه های بازار سرمایه برشمرد و ابراز کرد: 
از طریق پروژه هایی که در شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه تعریف شده 

است، امید می رود شاهد پرداخت گروهی و همچنین دریافت از جمعیت بالا باشیم.
عشقی با اشاره به اینکه حفظ حقوق سهامداران یکی از ماموریت های سازمان بورس است، 
خاطرنشان کرد: گاهی سود سهامداران به دلیل روش های عجیب و غریب پرداخت سود، در 
حساب خود شرکت ها رسوب می کند، پرداخت سود از طریق سامانه های پرداخت گروهی سبب 
می شود این موضوع رخ ندهد و افراد زیادی در کوتاه ترین زمان ممکن سود خود را دریافت کنند.
وی اظهار امیدواری کرد: امید می رود با توســعه زیرساخت ها، از سال آینده مشکلی برای 
پرداخت سود سهامداران پیش نیاید و فرآیند به گونه ای تعریف شده که هیچ منابعی در شرکت 
سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه )سمات( یا شرکت ها رسوب نکند. به بیانی 

دیگر، پس از استخراج لیست سهامداران، منابع بلافاصله به حساب آنها واریز شود.

اخبار کوتاه 

وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: در بسته 
سرمایه گذاری که رونمایی شد ۴۲ پروژه مربوط به 
وزارت صنعت، معدن و تجارت با حدود ۲۰۰ هزار 
میلیارد تومان سرمایه گذاری و بیش از ۶۰ هزار نفر 

اشتغال مستقیم و غیر مستقیم می باشد.
ســید رضا فاطمی امیــن در آئین آغاز عملیــات اجرایی 
پروژه های بزرگ صنعتی کشــور در حضور رییس جمهر در 
سالن همایش های بین المللی صدا و سیما با بیان این مطلب، 
افزود: رهبر معظم انقلاب اســلامی در جلســه ای که هفته 
گذشته برگزار شد از روند شاخص های اقتصادی دهه ۹۰ ابراز 
نگرانی و ناخرسندی کرده بودند که یکی از موارد همین موضوع 

سرمایه گذاری بوده است.
 پاسخ مثبتی برای رفع نگرانی های 

مقام معظم رهبری در حوزه سرمایه گذاری
وی در ادامه سخنان خود، تصریح کرد: خوشبختانه بسته ای 
که رونمایی شــد و ۴۲ پروژه از ۴۸ پروژه آن مربوط به وزارت 
صنعت، معدن و تجارت می باشــد، پاسخ مثبتی به این تغییر 

جهت است که می تواند بسیار مثمر ثمر باشد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت در بخش دیگری از سخنان خود 

بیان کرد: در بســته سرمایه گذاری که رونمایی شد ۴۲ پروژه 
مربوط بــه وزارت صنعت، معدن و تجارت با حدود ۲۰۰ هزار 
میلیارد تومان سرمایه گذاری می باشد و بیش از ۶۰ هزار نفر 
اشتغال مستقیم و غیر مستقیم دارد.فاطمی امین با بیان اینکه 
سه ویژگی در این بسته آن را از بسته های دیگر متمایز می کند، 
افزود: یکی از موارد متمایز شدن این بسته، ترکیب سهامداران 
آن می باشد.وی با یادآوری اینکه با پروژه های نیمه تمام متعددی 
در کشــور مواجه هستیم، گفت: برخی از این پروژه ها به امید 
تسهیلات بانکی آغاز شده اند و چند درصد پیشرفت داشتند، اما 

به دلیل عدم تامین مالی متوقف شدند.
توانمندی سهمامداران پروژه ها به لحاظ فنی و مالی

وزیر صنعت معدن و تجارت اضافه کرد: خوشبختانه شرکت 
اصلی سهامدار این پروژه ها هم به لحاظ توان مالی و هم به 
لحاظ توان فنی در رده های بسیار مناسبی قرار دارد و دغدغه 
این را نداریم که این پروژه ها را فقط آغاز میکنیم بلکه شاهد 

انجام این پروژه ها در زمان مقرر خواهیم بود.
فاطمی امین ادامه داد: یکی از این پروژه ها معدن مس جانجا 
با بیش از ۱۰ هزار میلیارد تومان ســرمایه گذاری می باشد، 
۱۳هزار اشتغال مستقیم و پنج هزار نفر اشتغال غیر مستقیم دارد.

 واگذاری ۴۰ درصد از سهمام معدن »جانجا«
 به مردم برای توزیع ثروت

وی اضافه کرد: کنسرسیومی با شش عضو برنده این مزایده 
شده است و ۴۰ درصد سهام این معدن به مردم تعلق خواهد 
گرفت یعنی مردم ســهامدار این پروژه خواهند شــد که این 
موضوع علاوه بر تامین نقدینگــی، توزیع درآمد را نیز در پی 
خواهد داشت.وزیر صمت همچنین ادامه داد: با فعالسازی این 
معدن علاوه بر این که در منطقه سیستان و بلوچستان ۸ هزار 
شغل ایجاد می شود، مردم نیز سهامدار و ذینفع خواهند شد، این 

کار بسیار بزرگی در حوزه توزیع ثروت می باشد.
 نگاه ویژه به زنجیره ها در پروژه های

 سرمایه گذاری
فاطمی امین با بیان اینکه یکی دیگر از ویژگی های این پروژه ها 
نگاه ویژه به زنجیره ها می باشد، اضافه کرد: سرمایه گذاری هایی 
که متوازن نیستند باعث ایجاد ظرفیت های خالی بسیار زیاد شده 
اســت، در این پروژه ها سعی کردیم که این توازن برقرار شود 
و بهبــود و ارتقاء یابد.وی همچنین تأکید کرد: فقط به دنبال 
سرمایه گذاری نبودیم، بلکه می خواستیم که در زنجیره تولید و 

توزیع جغرافیایی این سرمایه گذاری ها متوازن باشند.

وزیر صمت با بیان اینکه چند پروژه نیز مربوط به پروژه های 
نیروگاهی اســت که به تداوم تولید کمک می کنند، یاداوری 
کرد: در تابســتان امســال ۱۳ هــزار مــگاوات کمبود برق 
داشــتیم که ۱۰ هزار مــگاوات آن مربوط بــه صنعت بوده 
 اســت و بســیاری از تولیدات ما به دلیــل همین کمبود ها 

متوقف شد.
تداوم رشد اقتصادی در مناطق مختلف با سرمایه 

گذاری های متوازن جدید
فاطمی امین گفت: این پروژه ها تداوم رشــد اقتصادی را در 

 مناطق مختلف تضمین می کنند، هدف دولت رسیدن به رشد
 ۸ درصد است که این ۸ درصد از محل تکمیل ظرفیت های خالی 
باید به وجود آید اما از سال ۱۴۰۳ به بعد باید سرمایه گذاری هایی 
 داشته باشیم تا تداوم رشــد اقتصادی و افزایش درآمد اتفاق 

بیفتد.
وی تصریــح کرد: ایــن گام اول خواهد بــود و در ماه های 
آینــده بســته های جدیــد را رونمایی خواهیم کــرد تا این 
ســرمایه گذاری های بزرگ و با سبک جدید به ثبات و رشد 

اقتصادی کمک کند.

وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد؛

رونمایی از ۴۲ پروژه در قالب ۲۰۰ هزار میلیارد 
تومان سرمایه گذاری و بیش از ۶۰ هزار نفر اشتغال

اینفوگراف

 پیش فروش بلیت قطارهای مسافری
 برای اسفندماه شروع شد

 مصوبه کاهش ظرفیت پذیرش مسافران 
تا ۶٠ درصد هواپیما هنوز ابلاغ نشده  است

شرکت راه آهن اعلام کرد؛ سخنگوی سازمان هواپیمایی:

پیش فروش بلیت قطارهای مسافری برای 
بازه زمانی یکم تا ۲۴ اسفند ماه از صبح دیروز 
دوشنبه ۱۸ بهمن ماه سال جاری، در سراسر 

کشور آغاز می شود.
به گــزارش ایلنــا از وزارت راه و شهرســازی، پیش 
فروش بلیت قطارهای مســافری از ســاعت ۷ صبح 
روز چهارشــنبه ۲۰ بهمن ماه برای کلیه مســیرها به 
غیر از مســیر تهران - مشهد، تهران - طبس و تهران 
- خــواف و بالعکس از طریــق اینترنتی و مراکز مجاز 
 فروش بلیت قطار به صورت حضوری در سراسر کشور

 آغاز  شد.
پیش فــروش بلیت مســیر های تهران - مشــهد، 
تهــران - طبــس، تهــران - خــواف و بالعکس نیز 
 ســاعت ۱۴ روز چهارشــنبه ۲۰ بهمــن مــاه انجام

 خواهد شد.
به گزارش راه آهن جمهوری اسلامی ایران، هموطنان 
عزیز برای کسب اطلاعات بیشتر می توانند به صورت 
شــبانه روزی با ســامانه اطــلاع رســانی راه آهن به 
 شــماره ۰۲۱۵۱۴۹ تماس بگیرند یا به پایگاه اینترنتی

 www.rai.ir مراجعه کنند.

سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری 
گفت: هنوز مصوبه ستاد ملی مبارزه 
با کرونا مبنی بر اعمال دوباره کاهش 
ظرفیت پذیرش مسافران تا ۶۰ درصد 
به ســازمان هواپیمایی ابلاغ نشده 

است.
به گزارش ایلنا ، طبق اعلام سخنگوی ستاد 
ملی مقابله با کرونا، با ورود به پیک ششم شیوع 
ویروس کرونا ظرفیت پروازهای داخلی دوباره 
به ۶۰ درصد کاهش یافت و این مصوبه تا دو 

هفته آینده ادامه می یابد.در این باره »میراکبر 
رضوی« سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری 

در گفت وگو با ایلنا با بیان اینکه این مصوبه تا 
این لحظه -ساعت ۱۴ روز دوشنبه ۱۸ بهمن 
ماه- به سازمان هواپیمایی کشوری ابلاغ نشده، 
 گفــت: به محض ابلاغ، ایــن مصوبه به اجرا 

می رسد.
وی تاکید کرد: تمام شرکت های هواپیمایی 
موظف هســتند مصوبه ســتاد ملی مبارزه با 
کرونــا را مبنی بر کاهــش ظرفیت پذیرش 
 مسافران تا ۶۰ درصد برای پروازهای داخلی را 

رعایت کنند .

تنظیم بازار سیب زمینی و برنج؛ عرضه اینترنتی برنج ایرانی آغاز شد

استفاده از سود انباشته شرکت ها، اقدام مثبت دولت سیزدهم در بزرگترین سرمایه گذاری صنعتی ایران است
نایب رئیس کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق بازرگانی تهران:

وزارت جهاد کشاورزی برای تعادل در بازار سیب زمینی و برنج، 
عرضه مجازی و حضوری این محصولات را آغاز کرد.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان - جوانه های سیب زمینی هم از خاک گرانی، 
سر در آوردند؛ محصولی که اوایل امسال حدود ۴ هزار و پانصد تومان فروخته می شد 
طی چند روز گذشته افزایش نرخ چشمگیری پیدا کرد.پرسوجوی ما از فروشندگان 
بازار نشــان می دهد که قیمت این محصول در میادین تره بار به حدود ۱۲ هزار 
تومان رسیده است.البته این قیمت ها مربوط به مراکز عرضه میوه و تره بار بود؛ در 
مغازه های سطح شهر قیمت بالاتر هم می رفت و گاهی قیمت های بیش از ۱۶ هزار 
تومان را مطرح می کردند.همین باعث شد تا وزارت جهاد کشاورزی سیب زمینی را 

با نرخ مصوب به میادین میوه و تره بار تزریق کند.طبق اعلام سازمان میادین میوه 
و تره بار، با توجه به نوسانات اخیر قیمت سیب زمینی و تأکید دولت مبنی بر لزوم 
ثبات قیمت این محصول پر تقاضا، از صبح دیروز سیب زمینی در میادین میوه و 
تره بار با قیمت هر کیلوگرم ۱۰ هزار تومان به فروش می رسد.سراغ میادین میوه 
وتره بار رفتیم؛ نرخ ۱۰ هزار تومان رعایت می شد. قیمت ها کمی پایین آمده؛ این 
محصول که در زمــان اوج قیمت با نرخ بالای ۱۰ هزار تومان در میادین اصلی 
عرضه می شد امروز به راحتی با حدود ۸ هزار تومان در دسترس فروشندگان این 
محصول قرار می گیرد.مصطفی دارایی نژاد رئیس اتحادیه بارفروشان ضمن تایید 
کاهش نرخ عرضه سیب زمینی در بازار گفت: با توجه به افزایش عرضه باید وزارت 

جهاد به فکر پر کردن انبار ها هم باشد. حدود ۵۰ درصد انبارهای سیب زمینی خالی 
شده است.برای پر کردن انبار ها هم با اعلام وزارت حهاد کشاورزی؛ درهای واردات 
برای ۱۰۰ هزار تن سیبزمینی باز شد.علیرضا رضازاده رئیس مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت جهاد کشاورزی گفت: مقرر شد ۱۰۰ هزار تن سیب زمینی از 
مزارع گواهی شده خارج از کشور با رعایت شیوه نامه قرنطینه ای و تحت نظارت 
سازمان حفظ نباتات برای مصارف صنعتی، خوراکی و بذری وارد کشور شود.اما بر 
اساس آمار های ارائه شده توسط مرکز آمار سیب زمینی تنها کالایی نبود که افزایش 
قیمت داشته انواع برنج هم نسبت به ابتدای سال گران شده است. طبق این گزارش 
قیمت هر کیلو سیب زمینی در دی پارسال به طور متوسط حدود ۵۱۰۰ تومان بوده 

که ۹۷۰۰ تومان در آذر امسال رسیده و نرخ ۱۰ هزار و ۶۰۰ تومان در هر کیلو در 
دی امسال ثبت شده است.هر کیلو سیب زمینی در دی  امسال تا ۱۳ هزار و ۵۰۰ 
تومان هم قیمت خورده است.طبق گفته عرب شاهی معاون سازمان تعاون روستایی 
از ۲ ماه قبل عرضه برنج پاکستانی، هندی و تایلندی آغاز شده و برنج ایرانی هم از 
امروز عرضه می شود.ساداتی نژاد هم از امکان خرید اینترنتی برنج با نرخ مصوب خبر 
داد که در قالب عرضه هوشمند انجام خواهد شد. وزیر جهاد کشاورزی گفت: ما هیچ 
محدودیتی در توزیع برنج نداریم و به هر میزان که لازم باشد برنج توزیع خواهیم 
کرد. در همین راستا توزیع برنج خارجی نیز به صورت هوشمند در تهران و سایر 
استان ها انجام می شود.سیاست کنترل عرضه و نظارت بر میادین در مورد سیبزمینی 
که جواب داد و بسیاری در انتظار ادامه دار شدن روند کاهش نرخ آن هستند. اعمال 

همین روش بر عرضه برنج هم می تواند اثربخشی مناسبی داشته.

نایب رییس کمیسیون بازار پول و ســرمایه اتاق بازرگانی تهران معتقد 
است یکی از مسائل مطرح شده در طرح پیشرانان پیشرفت اقتصاد ایران، 
استفاده از سود انباشته شرکت ها برای توسعه ۴۸ طرح صنعتی و معدنی 
است تا سود شرکت ها به جای آنکه در سپرده های بانکی قرار گیرد، صرف 

توسعه شود.
عباس آرگون به طرح جدید دولت برای به حرکت درآمدن چرخ های صنعت و معدن اشاره 
کرد و افزود: یکی از مسائل مطرح شده در این طرح، استفاده از سود انباشته شرکت ها برای 
توسعه ۴۸ طرح صنعتی و معدنی است، در این زمینه سود شرکت ها به جای آنکه در سپرده های 
بانکی قرار گیرد، صرف توسعه و ایجاد زیرساخت ها، توسعه صنعتی کشور و نیز اجرای پروژه های 
جدید به کار خواهد شد، این امر می تواند به عنوان اقدامی مثبت تلقی شود که دولت سیزدهم 

آن را در دستور کار قرار داده است.
وی به اعمال مالیات بر سپرده های بانکی در لایحه بودجه ۱۴۰۱ تاکید کرد اظهار داشت: 
در همین راستا دولت در بحث قانون بودجه این موضوع را در نظر گرفته است تا شرکت هایی 
که به نوعی دارای منابع نقدی هستند و آن را در سپرده های بانکی سرمایه گذاری می کنند، 
مالیات تعلق گیرد که این تصمیم می تواند کمک کننده به خروج منابع از بانک و نیز ورود آنها به 
اجرای طرح و رونق پروژه های جدید باشد.آرگون افزود: تا قبل از این تصمیم، سپرده های بانکی 
از مالیات معاف بودند؛ دولت در این زمینه تجدید نظر و اقدام به اعمال مالیات بر سپرده های 
بانکی خواهد کرد که دولت این اقدام را به منظور هدایت نقدینگی در طرح ها و پروژه ها در 

دستور کار قرار داده است.
 نایب رئیس کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق بازرگانی تهران این اقدام دولت را به عنوان 
تصمیمی درست عنوان کرد و گفت:  از این طرح دولت می توان به عنوان مشوقی برای هدایت 
منابع در بخش های تولیدی و پروژه ها یاد کرد.وی ادامه داد:  یکی از مسائل مهم این است تا 
سرمایه گذاری در پروژه هایی صورت گیرد که دارای توجیه اقتصادی هستند و فارغ از موضوعات 

سیاسی، به سمت پروژه هایی پیش برویم که با منافع اقتصادی همراهند.آرگون با اعتقاد بر اینکه 
نگاه اقتصادی در پروژه ها باید از جمله مسایلی باشد که در نظر گرفته می شود، گفت: بهتر است 
در این پروژه ها، آمایش سرزمینی در نظر گرفته شود و در این میان حوزه های تخصصی مورد 

توجه قرار بگیرند که می توانند زمینه ساز اشتغال، ارز آوری و صادرات باشند.
 استفاده از سود انباشته شرکت ها

اقدام مثبت دولت سیزدهم در طرح جدید
 نایب رئیس کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق بازرگانی تهران خاطرنشان کرد: مساله تأمین 
مالی از جمله مسائل مهمی است که اگر در این زمینه سود انباشته شرکت ها مورد استفاده قرار 

بگیرند، می توان از آن به عنوان اقدامی مثبت یاد کرد.
وی با اشاره به اینکه پیشنهاد ما این است تا دولت در کنار طرح جدید خود به پایان طرح های 
نیمه تمام توجه داشته باشد، گفت:  بهتر است پروژه هایی که می توانند برای کشور مثبت ارزیابی 

شوند، تا پایان آن را پیش ببریم و طرح های به کار گرفته شده را به سرانجام برسانیم.
آرگون با یادآوری اینکه تعداد زیادی پروژه نیمه تمام در کشور وجود دارد که از دولت های قبل 
به یادگار گذاشته شده است، افزود: این امر باعث شده است تا سرمایه در طرح ها راکد بمانند و 
استفاده بهینه ای از آنها صورت نگیرد. در حالی که بهتر است بر اساس سرمایه موجود طرح هایی 
در دستور کار قرار بگیرند که نقدینگی به میزان آن وجود دارد و بتوان طرح ها را در پروژه های 
تولید به پایان برسانیم.  نایب رئیس کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق بازرگانی تهران با بیان 
اینکه پیشنهاد ما این است تا دولت به جای آنکه پروژه ای را از صفر شروع کند، اقدام به اتمام 
پروژه های نیمه تمامی کند که با صرفه اقتصادی در کشور همراهند و به دلیل عدم وجود بودجه، 
نیمه تمام رها شده اند، گفت:  برای این پروژه ها هزینه شده است و نباید سرمایه های کشور را به 

دلیل عدم وجود بودجه راکد نگه داریم.
وی خاطرنشان کرد:  دولت قبل دارای نقاط ضعف زیادی در عملکرد خود بود اما یک عامل 
در این زمینه تأثیر منفی نگذاشته است بلکه نواقص موجود در فعالیت ها ناشی از مجموعه ای 

عوامل مختلف بوده است.
برنامه ریزی های لازم برای توسعه صنعتی کشور

آرگون معتقد است که بهتر است برنامه ریزی های لازم برای توسعه صنعتی کشور به کار 
گرفته شود و به گفته رهبر معظم انقلاب باید استراتژی توسعه صنعتی داشته باشیم. نایب رئیس 
کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق بازرگانی تهران با تاکید بر اینکه باید اقدامی صورت گیرد تا 
پروژه های اقتصادی را در دستور کار فعالیت خود قرار دهیم و خروجی مثبتی را از آن به دست 
آوریم، گفت: در این زمینه پیشنهاد ما به دولت سیزدهم این است تا در کنار پروژه های بزرگ 
صنعتی، پروژه های کوچک و متوســط هم در فعالیت ها در دستور کار قرار بگیرند و بخش 
خصوصی فضای بیشتری را برای اشتغال زایی داشته باشد.وی خاطرنشان کرد: درخواست ما از 
دولت سیزدهم این است تا فضا را برای پروژه های کوچک فراهم کند، همچنین به دنبال آن 
سرمایه ها از بخش واسطه ای فاصله بگیرند و به بخش واقعی و مولد پیش بروند.آرگون افزود: 
دولت باید از حوزه تولید و تجارت در کنار یکدیگر حمایت کند، تجارت پیشران تولید است و 

باید مکمل یکدیگر باشند.
کمک بازار سرمایه در پیشبرد طرح جدید دولت

آرگون به کمک بازار ســرمایه در پیشبرد طرح جدید دولت اشاره کرد و گفت: بازار سرمایه 
در یک سال گذشته تحت تأثیر اقداماتی که در دولت قبل رخ داد با حاشیه های زیادی همراه 
شد و اعتمادها نسبت به سرمایه گذاری از این بازار از بین رفته است. نایب رئیس کمیسیون 
بازار پول و ســرمایه اتاق بازرگانی تهران اعلام کرد:  بازار سرمایه ظرفیت خوبی برای جذب 
و هدایت نقدینگی به سمت بخش های واقعی اقتصاد کشور دارد و می تواند کمک کننده در 
رونق این بخش ها باشد.وی به گستردگی بازار سرمایه نسبت به گذشته اشاره کرد و افزود: 
اگر دولت سیزدهم، اقدامی را انجام دهد تا اعتمادها به بازگردد و شاهد ورود سرمایه های خرد 
مردمی به این بازار باشیم می توان آنها را به سمت تولید سوق داد و به مراتب شاهد رونق تولید 

در کشور خواهیم بود.

حذف گوشت و برنج از فروشگاه های اینترنتی! فعلا ژاپن اولویت تجاری ما نیست
همزمان با اوج گرفتن نوسانات قیمتی در برخی کالاها معاون وزیر صمت:

معاون وزیر صمت اظهار داشت: اولویت های ما مشخص است 
ولی از هر فرصت تجاری که پیش بیاید استقبال می کنیم، ژاپن 
هم پیشنهاداتی مطرح کرده اما هنوز صحبت شفافی  نکرده اند.

علیرضا پیمان پاک در مورد آخرین وضعیت تجارت ایران و سوریه اظهار کرد: 
تجارت تهران و دمشق رشد قابل توجهی داشته و سیر صعودی دارد، می توان 

گفت میزان رشد تجارت دو کشور حدوداً ۵۰ درصد بوده است.
وی در پاسخ به سوالی در مورد مذاکرات تجاری با معاون اقتصادی رئیس 
جمهور ارمنستان تصریح کرد: اخیرا جلسه با معاون اقتصادی رئیس جمهور 
ارمنســتان داشتیم تا در دو ماه آینده وزیر صمت سفری به این کشور داشته 
باشند. برنامه هایی برای تشکیل کمیته تجاری با این کشور وجود دارد، همچنین 

کمیسیون مشترک ایران و ارمنستان نیز به عهده وزارت صمت است.

وی ادامه داد: برنامه هایی در راستای برگزاری جلسات مختلف بین بنگاه ها 
و شرکت های ایرانی و ارمنستانی، تشکیل مراکز تجاری و سرمایه گذاری های 
مشــترک بین تهران و ایروان به عنوان دروازه اوراســیا در نظر داریم. دولت 
ارمنستان هم در این مورد اعلام آمادگی کرده اند که همکاری هایی در حوزه 
خطوط مشترک، منطقه آزاد مغری و دیگر همکاری های مشترک داشته باشند. 
رییس سازمان توســعه تجارت در مورد برنامه جامع تجارت ژاپن با ایران 
که گفته می شود در سازمان تجارت خارجی ژاپن درحال تدوین است، بیان 
کرد: ژاپن جزو اولویت های ما نبوده است. ما پیش از این اولویت های خود در 
تجارت را اعلام کرده بودیم و برنامه ریز ی هایی در این جهت صورت گرفت. از 
جمله این اولویت ها کشورهای همسایه، چین، هند، روسیه و برخی کشورهای 
آفریقایی و آمریکایی به شمار می آیند. ولی جدا از این کشورها، اخیراً جلساتی با 

آلمان و بلژیک و چند کشور دیگر برگزار شده است. 
رییس سازمان توسعه تجارت با اعلام بی خبری نسبت به چنین برنامه ای 
در  توکیو، ادامه داد: هرچند اولویت های ما مشخص است ولی از هر فرصت 
تجاری که پیش بیاید استقبال می کنیم، ژاپن هم پیشنهاداتی مطرح کرده اما 
هنوز صحبت شفافی  نشده است. از همین روی ما خبری از برنامه جامع تجارت 
ژاپن با ایران نداریم، البته کشورها برنامه های جامعی در حوزه تجارت دارند اما در 

این مورد با ما صحبتی نشده است.
پیش از این بهرام شــکوری، رئیس کمیته مشترک بازرگانی ایران و ژاپن 
خبر از تدوین برنامه جامع تجارت با ایران در ســازمان تجارت خارجی ژاپن 

)جیترو( داده بود.

همزمان با اوج گرفتن نوسانات قیمتی در برخی کالاها فروشگاه 
های زنجیره ای هم اســامی تعدادی از کالاهای موثر در سبد 
مصرفی خانوارها را از جرگه فروش های اینترنتی خود حذف 
کرده و این در شرایطی است که در روزهای کنونی که مجدد 
شاهد شیوع اوج گیری کرونا هستیم مردم باید برای خرید این 

کالاها حتما مراجعه حضوری داشته باشند.
به گزارش اقتصادآنلاین، قیمت برخی کالاهای اساسی مجدد در بازار اوج 
گرفته اســت. قیمت در برخی اقلام همچنان روند رو به رشــد خود را ادامه 
می دهــد و دولتمردان هم یا تنها به گفتاردرمانی در بازار کالاهای اساســی 
می پردازند و یا به صورت دستوری و با طرح های خلق الساعه تلاش می کنند 
قیمت را کنترل نمایند. آنگونه که مقامات ارشد اتاق بازرگانی تهران می گویند، 
تفاوت قیمت از درب کارخانه تا مصرف کننده در بخش های مختلف کالایی، 
هم اکنون به ۲۰ تا ۵۰ درصد رســیده است که باید دلیل وجود این تفاوت 

قیمت ریشه یابی شود.
در عین حال،  برخی کالاها نیز هم اکنون در بازار دستخوش کمبود شده و 
فروشندگان آن به دلیل مشخص نبودن آینده قیمتی، از فروش آن به خصوص 
در سطح عمده فروشی خودداری می-کنند تا بلکه قیمت به ثبات برسد و بتوانند 
با توجه به ســود و زیان خود، نرخ نهایی را تعیین کرده و کالاهای خود را به 

دست مصرف کننده برسانند. 
در این میان،  موضوع دیگری که به چشــم می خورد آن است که برخی از 
فروشگاههای زنجیره ای در فروش های آنلاین خود، برخی کالاها را حذف 

کرده و وقتی که با مراجعه به ســایت بر روی گزینه خرید برخی کالاهای 
اساســی کلیک می شود مصرف کننده با این پیغام مواجه می شود که امکان 
انتخاب این کالا وجود ندارد. نمونه این کالاها هم برنج اســت که به دلیل 
نوسانات قیمتی روزهای گذشته و رسیدن قیمت آن به مرز ۱۰۰ هزار تومان 
در برخی خرده فروشی ها، به کالایی کمیاب تبدیل شده است؛ هر چند دولت 
فروش اینترنتی برنج را آغاز کرده و با قیمت هایی به مراتب پایین تر از نرخ این 
کالا در خرده فروشی های سطح شهر اقدام به فروش می کند؛ اما به هر حال 

مردم برای تهیه این کالا با مشکلات جدی مواجه شده اند. 
در عین حال تنوع برنج های عرضه شــده بر روی ســایت فروشگاههای 
زنجیره ای نیز به شدت پایین آمده است؛ به نحوی که تنها دو یا سه نوع برنج 

از طریق عرضه های اینترنتی در اختیار مردم قرار می گیرد. 
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